
MAGYAR MÉRNÖKI KAMARA 

Építési Tagozat 

 

          E M L É K E Z T E T Ő 

   A Tagozat elnökségének 2021. május 17.-i üléséről. 

    Az ülés on-line módon történt. 

 

Az ülésen részt vettek: Bálint Péter, Hanczár Emőke, Kiss Jenő, Kocsis Júlia, Tóth Péter, Szabó Éva, 

Molnár Dénes, Harkai Balázs, Plajer Tibor, Bócz Gábor, Andor Krisztián, Koris Kámán, Magyar János. 

Az ülésen nem vettek részt: Zsigmondi András, Joó Emese, Koppány Attila. 

Az ülésen az alábbiak kerültek megtárgyalásra: 

1./ Kiss Jenő ismertette Nagy Gyula elnök úr levelét a Választmányi ülés határozatáról. Az ülés úgy 

határozott, hogy a 2021. május 14.-ére kitűzött kamarai tisztújító küldöttgyűlést elhalasztja. A gyűlést 

csak akkor tartja meg, amikor személyes részvétele a küldötteknek lehetséges. 

2./ Az elnökség a HONLAP megjelenésével kapcsolatban örömét fejezte ki, és Bálint Péter kérte az 

elnökség tagjait, hogy a HONLAP rovatainak cikkel való folyamatosan ellátását segítsék elő. Javasolta, 

hogy az elnökség tagjai vállalják el egy- egy rovat cikkeinek biztosítását. Kiss Jenő kérte legyenek a 

rovatoknak felelősei, akik a cikkek készítésére felkérik az elnökség tagjait. 

3./ Kiss Jenő ismertette a MMK Alelnöki Tanácsának határozatát, amely szerint a FAP pályázatra 

beadott FIDIC szerződésekre vonatkozó előterjesztésünket nem fogadja el. Zsigmondi András ezzel 

kapcsolatban levelet írt Nagy Gyula elnök úrnak, melyben kifogásolta az elutasítás indokolását. Az 

elnökség nem értett egyet az elutasítás indokával, véleménye szerint bizonyítható, hogy a  FIDIC 

szerződések mértéke nagyobbak, mint amelyre az elutasító levél hivatkozik. 

4./ Az elnökség ezután a KTT 2021. május 12.-i ülését tárgyalta meg. Az ülést a KTT elnöke tűzte ki az 

ülésen a tagozat elnökén kívül több elnökségi tag is részt vett. Az ülés tagjai részletesen 

megtárgyalták a KTT véleményét és a különböző hozzászólásokat. Az ülés során elhangozattak 

alapján határozatot hozott, és döntött, hogy a határozatot a MMK elnökének és a KTT elnökének Kiss 

Jenő küldi el. 

5./2021 sz. Határozat.  

Az Építési Tagozat elnöksége 2021. május 17. ülésen megtárgyalta a MMK Kamarai Továbbképzési 

Testület, KTT 5/2021 (III.17) számú határozatát, mely szerint „Az Építési Tagozat kötelező szakmai 

továbbképzéseit a Továbbképzési szabályzattól eltérően szervezi” valamint a KTT és az Építési 

Tagozat elnöksége között létrejött közös ülésen elhangzottakat és határozata a következő: 

1./ A KTT 2021. május 12. napi kibővített ülésére az Építési Tagozat elnöksége is meghívást kapott, 

amikor a KTT elnökének bevezetőjében tájékoztatta a részt vevőket és kiemelte, hogy a Tagozatunk 

által készített törzsanyagoknál több előadót kell megnevezni. Véleménye szerint a Tagozat részéről 

megnevezett 1-1 oktató elfoglaltsága esetén nincs, aki helyére lép, pótolja, ezért a Megyei Mérnök 

Kamarák a továbbképzést nem tudják ebben az esetben megtartani. Az Építési Tagozat képviselői 

kifejtették, hogy a Szabályzat 9.§ (5) pontja nem határozza meg, hogy minden esetben egy 



törzsanyagnál két előadót kell megnevezni. Hangsúlyozni kívánjuk, hogy a Törzsanyagok 

elfogadásakor/jóváhagyásakor a Tudásközpont nem kifogásolta az anyagokat, azok minden esetben 

elfogadást nyertek. A tagozat részéről alkalmazott eset nem is fordulhat elő, mert az előadások előre 

elkészített anyagok, leadásuk online módon történik. Előadó hiányt nem tapasztaltunk, ezzel 

összefüggő problémát a Területi Kamarák nem jeleztek a Tagozat felé, és konkrét esetet a KTT tagjai 

sem tudtak megjelölni. Az online módon történő továbbképzésen ez a hiány nem fordulhat elő, mert 

az előadás rögzített. Több előnye van ennek a képzési formának, időt, költséget lehet vele 

megtakarítani, valamint szakmailag, technikailag is jobb minőségű továbbképzésre ad lehetőséget. 

Az Építési Tagozat elnöksége a KTT előadókra vonatkozó észrevételét nem tudja értelmezni, mivel 

nem került bemutatásra a járványveszély során általa alkalmazott módszer hibája, ezért azt nem 

tudja elfogadni. Természetesen minden, a Megyei Kamarák által tett törzsanyag-javaslatot is 

megvizsgálunk és amennyiben megfelel a szakmai, formai kritériumoknak szinte mindig el is fogadjuk. 

Itt van lehetőség arra, hogy a törzsanyag készítője megjelöljön több oktatót, akik képesek és vállalják 

is a több helyszínen, több alkalommal történő oktatást. 

Ezúton is kezdeményezzük az előadók díjazásának, kapcsolódó költségtérítésének a felülvizsgálatát. 

Az előadás megtartása mellett a prezentációs anyag elkészítését is szükséges díjazni, hiszen ezt sok 

esetben segédanyagként megkapják a résztvevők.  

Ezúton is kezdeményezzük az előadók díjazásának felülvizsgálatát. 

2./ A Tagozat által készített törzsanyagok és a Tudásközpontnak adott anyagok alkalmasak és 

mindenki által hozzáférhetőek a veszélyhelyzet miatt szükségessé vált online módon történő 

oktatásra. A felvételeket a Budapesti és Pest Megyei Mérnök Kamara stúdiójában készítik, s 

megállapodásunk szerint a felvételekkel a BPMK rendelkezik. Ennek alapján a Megyei Kamarák 

részére a felvételeket a BPMK tudja biztosítani, így a tananyagok elérthetőségéről, felhasználásáról a 

képzést szervező megyei Kamaráknak kell megállapodni a BPMK-val. Tudomásunk szerint a BPMK és 

a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Mérnök Kamara között ilyen megállapodás már létrejött. 

Tudomásunk van arról is, hogy az elmúlt év során Építési Tagozat részéről javasolt és előkészített 

anyagokkal a BPMK több megyei Kamarával közös szervezésben továbbképzést tartott, továbbá 

ismereteink szerint a BPMK továbbképzésein a megyei Kamarák több tagja is részt vett. 

Ezek a példák azt mutatják, hogy Építési Tagozat által készített anyagok alkalmasak az online 

felvételekre, és igény esetén valamennyi Megyei Kamara fel tudja használni továbbképzései során.  

Megjegyezzük, hogy valamennyi a Tagozatunk részéről előállított törzsanyag és prezentáció friss, 

aktuális ismereteket tartalmaz, követi a jogszabályok változását. nem szerepelnek benne gyakran 

módosuló jogi témák. Az előadások kapcsán felvetődő kérdésekről körleveles választ adnak az 

előadók. 

A fentiek alapján a Tagozat elnöksége a KTT határozatát nem fogadja el, továbbra is a jelenlegi 

módon készíti a továbbképzés anyagait, mert tapasztalatunk szerint az eddig elkészült törzsanyagok 

szakmailag magas színvonalúak, a visszajelzések alapján hasznosak, aktuálisak, így alkalmasak az 

MMK-ban előírt továbbképzésekre. Az interaktivitás lehetősége fennáll, a résztvevők feltehetik 

kérdéseiket, s erre mindenki kap választ e-mail útján. A felkért előadók a legtöbb esetben egyetemi 

oktatók, a téma legkiválóbb ismerői, arra nem tudnak vállalkozni, hogy minden megyei 

továbbképzésre eljussanak ugyanazzal az előadással. (Utazás, szállás, napidíjkérdéseket vetne fel.) 

Emellett arra nem látunk sem lehetőséget, sem igényt, hogy ezeket a kiemelt témákat más, helyi 

oktató tartsa meg. (Szerzői jogi kérdéseket is felvet.) 



3./ A megbeszélésen résztvevő Nagy Gyula úr az MMK elnöke a vita végén azt javasolta, hogy 

kerüljön felülvizsgálatra a jelenlegi Továbbképzési Szabályzat, mert 2018 óta - ekkor készült a 

szabályzat - különböző oktatási formák alakultak ki, és ezek nem szerepelnek a szabályzatban. 

Javasolta az érvényben lévő szabályzat módosítását. 

Véleményünk szerint több rendezetlen kérdést rejt magában a hivatkozott szabályzat /pl.: szerzői jog, 

az előadó díjazása stb./. Az Építési Tagozat felajánlja segítségét az új szabályzat készítésében, a 

Tagozat elnöksége bármikor a KTT rendelkezésére áll.  

Az értekezlet rámutatott arra is, hogy nincs egyértelműen szabályozva a tagozatunk által a területi 

kamarák részére összeállított online törzsanyagok felhasználásának módja, költsége, stb.  

A tagozat álláspontja, hogy először tárgyaljunk, pontosan ismerjük meg a kialakult helyzetet, és csak 

ezután hozzunk lehetőleg közös határozatot.  

4./ Az Építési Tagozat elnöksége az eddigi gyakorlat és előírások szerint végzi a továbbképzések 

előkészítését, kezdeményezéseit, kedvező tapasztalatait kész megosztani másokkal is. 

Budapest, 2021. május 19. 

Készítette: Kiss Jenő 


